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:العملمبدأ-1

القياسلجسمالعملمبدأ1-0

منكلفيالسوائللقياسوصممالسوائل،للإزاحةالإيجابيالتدفققياسجهازهوMالسلسلةقياسجهاز

منواسعةمجموعةتلبيةويمكنهصيانتهيسهلتصميمهوبفضلالعمليات،فيوالتحكمالنقلتطبيقات

احدو مانعودوارالإزاحةشفرةذاتالدواراتمناثنينيدور حيثغلافمنالقياسجهازويتكون التطبيقات،

ويتمس،القياجهازعنصرداخلبمعدنمعدناتصالبدون أسطوانيةثقوبثلاثةداخلمتزامنةعلاقةفيمركزي 

.الدوارأعمدةخلالهامنيبرزحاملةلوحةبواسطةالجانبينكلاعلىدواركلدعم

الدواريدور نمابيالقياس،جهازلعنصرالأسطوانيةنصفالثقوبعبربالتناوبالإزاحةشفرةذاتالدواراتتتحرك

.المصبفيالمقاسجوالمنتالمنبعفيالمقاسغيرالمنتجبينمستمرًاختمًاتنتجبطريقةثقبهداخلالوحيدالحاجز

نانأسعددضعفعلىيحتوي الذيالحاجزالدوارترسويدور التوقيت،ترسيوجددوارمحور كلطرفيأحدفي

ذههالتروسمجموعةوتدفعالإزاحة،للدواراتالدقيقةفيالدورانسرعةبنصفالإزاحةالدوارتروسمنكل

 
ً
.القياسجهازعبرمرالذيللسائلالإجماليالحجميعرضسجلا

المنتج مناسب للاستخدام مع الديزل، البنزين، الكيروسين، ووسائط أخرى ذات لزوجة منخفضة
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:النماذج-2

النموذجوصف2-1

جهاز القياس

 GLQمصفاة 

Vصمام على شكل حرف 

Kصمام عدم الرجوع على شكل 

جالون في الدقيقة4060

جالون في الدقيقة50100

جالون في الدقيقة80200

ةجالون في الدقيق100350

ةجالون في الدقيق150600

النوع السعة العادية ملحقات النموذجملحقات النموذج صمام فحص 

الهواء

مواد الإنشاء

يرجى الاطلاع على 

مخطط مجموعات 

الملحقات أدناه

لا يوجد صمام فحص للهواء أو صمام ( فارغ)

تفاضلي

(X )يإما صمام فحص الهواء أو الصمام التفاضل

(Y ) إما فحص الهواء أو الصمام التفاضلي

بالإضافة إلى معوض حجم درجة الحرارة

انية يرجى الاطلاع على الرسوم البي

مواد العدادات المستخدمة في "

20إلى 1من الفئة " البناء
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2. Model

عداد

بدون طابعة

بدون ضبط مسبق

عداد

طابعة

بدون ضبط مسبق

عداد

بدون طابعة

ضبط مسبق

عداد

طابعة

ضبط مسبق

بدون عداد

بدون طابعة

بدون ضبط مسبق

بدون مصفاة

بدون مزيل الهواء

بدون صمام

مصفاة

بدون مزيل الهواء

بدون صمام

مصفاة

مزيل الهواء

بدون صمام

بدون مصفاة

بدون مزيل الهواء

صمام

مصفاة

بدون جهاز إزالة الهواء

صمام

مصفاة

بدون جهاز إزالة الهواء

صمام

:النماذج-2

النموذجملحقات2-2
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:النموذجيالتطبيق-3

 افيالمصأو/والسائبةالوقودمحطاتفيالبتروكيماويةوالمنتجاتللوقودالتفريغ/التحميلعملياتمنالتحقق•

والتسليمالمسالالبترولغاز/الوقودلنقلصهريجشاحنةعلى•

والطائراتالكبيرةللمركباتالثقيلالوقودتوزيعنظام•

:الألمنيوممنللإنشاءالنموذجيالتطبيق

.الرتوغرافك وحبر وزيوت المحر جلايكول منتجات البترول المكررة مثل البنزين وزيت الوقود والديزل والكيروسين والإيثيلين : 1الفئة 

.بنزين الطيران ووقود الطائرات: 2الفئة 

كر،السالفركتوز،،الديكستروز الذرة،المحلياتالذرة،شرابالسكرية،السوائل:مثلالمنتجاتمنواسعةمجموعة:3الفئة

علىدفقالتمعدلويعتمدوغيرها،والدهون الهند،جوز زيتالقطن،بذور زيتالصويا،فول زيتالذرة،زيتاللاكتوز،المالتوز،

.الضغطوفقداناللزوجةبينالعلاقة

 المسالالبترولغاز:10الفئة
ً

.والبروبانالفريونات،الإيثانالبنتان،،الأيزوبيوتانالبيوتان،شاملا

 كلاهماأواللزجةأوالمسخنةللسوائلوكذلكالخام،النفط:14الفئة
ً

،6رقموالزيتوالراتنجات،الحيوانات،دهون شاملا

.الكاشطةغيرالإسفلتيةوالإمولسيونات

واللاصقليستر،البو وراتنجاتالزيت،أوالماءأساسعلىالمطاطيةالمنتجاتمثلالماء،أوالزيتأساسعلىالمنتجاتلقياس:15الفئة

.(وتيفلون ون فيتختميتطلب)النيتروجينيةالأسمدةومحاليلالضارةالأعشابلقياسأيضًاومتاح،(متوسطةحموضةدرجةمع)

والكحول كيتون،تيلإيزوبو ميثيل،بوتانون الأسيتون،،النفثاالزيلين،التولوين،الميثانول،مثلالعامة،المذيباتلقياس:16الفئة

 
ً

.الإيثانول شاملا
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:الفنيةالبيانات-4

M -40
لترًا في 250لترًا في الدقيقة إلى 25بوصة 1-1/2

.الدقيقة

M-50 .لترًا في الدقيقة550لترًا في الدقيقة إلى 38بوصة 2

M-80
لترًا في 1150لترًا في الدقيقة إلى 75بوصة 3

.الدقيقة

M-IOO
لترًا في 1700لترًا في الدقيقة إلى 130بوصة 4

.الدقيقة

M-150
لترًا في 3000لترًا في الدقيقة إلى 300بوصة 6

.الدقيقة

:التدفقمعدل

.مربعةبوصةلكلرطل150/بار10:الأقص ىالضغط

.كخيارأمريكيوجالون لتر:القياسيةالقياسوحدة

.٪0.05:التكرار

الأنابيبوحوافللأنابيب،الوطنيةالمخروطيةالوصلةالأمريكي،القوميالقياسمعهد:الحافةنوع

.البريطانيةالقياسية

.للبنزينشبكة40للديزل،شبكة80:الفلترشبكة



7

:التثبيتمتطلبات-5

كافحةومالحرارةدرجةفيوالتحكمالغرفةبتهويةالمتعلقةالسلامةقواعدجميعمراعاةمنتأكد•

الحرائقمكافحةوأنظمةالحرائق

القياسوجهازالتأرضجهازجهدتساوي لضمانالاتصالاتجميعبإجراءقم•
حليالمالإطفاءقسمواستشربمنتجك،الخاصةالحريقطفاياتإلىالوصول سهولةمنتأكد•

الإلزاميةالقانون وأحكامالحرائقمشاكلحول مناسبةمعلوماتعلىللحصول 

الساريةوالسلامةالكهربائيةللمواصفاتوفقًاوملحقاتهالقياسجهازبتثبيتقم•

القياسجهازهيكلمعمتوافقبسائلبالكاملالأنابيبنظامشطفيجبالقياس،جهازتثبيتقبل•

لةبسهو المحتملةالعيوبملاحظةأجلمنالقياسلجهازالخارجيةالأسطحنظافةعلىحافظ•
أبدًاتقمولاالتثبيت،وضععنالنظربغضأخرى دعامةأومنصةعلىبإحكامالقياسجهازتثبيت•

حالاتبسببيةالأنبوبالضغوطنقللتجنبيلزممابكلوقمالأنابيبنظامعلىالقياسجهازبتعليق

اس،القيجهازمجموعةإلىذلكإلىوماالحافةمسمارإجهادأوالحرارةدرجةبسببالمادةتمددمثل

الضغوطهذهمنالقياسجهازمجموعةومخرجمدخلعندالتمددمفاصلوستمنع

جهازبلتركيدعامةإلىتحتاجأنكوتذكرالصيانة،لعملياتالمناسبةالعملمناطقبحسابقم•

القياس
إلىالإشارةمويتفيه،المستخدمةالسوائل/السائلعلىاعتمادًاخاصةبموادالمقاييستصميمتم•

سوائلمعالمقاييساستخداميجوز ولا،Mالسلسلةعلامةعلىالسوائلمنمعينةفئةمعتوافقها

معلوماتعلىللحصول Mالسلسلةإلىالتقدميرجىتعلقالشك،حالةوفي.أخرى 

إجراءأجلمنالبنكاختبارجهازباتجاهالقياسجهازأسفلإلىالأنابيببنقلقمالأمر،لزمإذا•

.كلاهماأوالمترولوجيالفحصأوالمعايرة
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:التثبيتمتطلبات-5

الموادميعجلتقويةالقياسجهازأعلىمناسبةمصفاةبتثبيتقمالمجموعة،فيوجودهاعدمحالةفي•

معينجمحعنحجمهايزيدالتيالغريبةللأجسامويمكن،(ذلكإلىوماوالأوساخاللحامبقايا)الغريبة

توقفهوإحداثالدواراتإلىالدخول 

أو)ارجينالخالملولبينالمنفذينتوصيليجبهواء،إزالةجهازعلىالقياسجهازمجمعيحتوي عندما•

حاويةىإلأوقياسهيتمالذيالسائلخزانإلى(الهواءفحصصمامالتجميعيتضمنعندمافقطواحد

المحيطتلوثلتجنبوهذاالمحيط،الضغطتحتالغلقمحكمةأخرى 
مةاللكميةالصحيحةوالإشارةالقياسجهازفيالسائلتدفقاتجاهبينمتبادلةعلاقةهناك•

ّ
علىلمسل

ترسعموضعكسعليكفسيتعينبالأسفل،المسجليسجلأنفيترغبكنتوإذاالمسجل؛شاشة

الضبطمحرك
تكسرأودتسالتيالغريبةالموادأواللحاملبقايامصدرًاالمرممةأوالجديدةالأنابيبيكون أنيمكن•

التشغيلمنساعة100أول خلاليوميًاالمصفاةسلةفحصويجبالمصفاة،شبكة
لمدخلاجانبعلىالمصفاةموقعحدد.جيدأداءعلىللحصول للمصفاةمتكرر وتنظيففحصإجراء•

ةبالمصفاالأنابيبواربطالقياس،جهازحافةعلىبإحكامالمصفاةواربطالقياس،جهازمن

الهواءةإزالجهازلإزالةكافيةمساحةووجودالأنابيب،نظاموزنوملحقاتهالقياسجهازيدعمألايجب•
فيواءالهإزالةجهازبتركيبدائمًاقمالقياس،جهازمنالمدخلجانبعلىالهواءإزالةجهازموقعحدد•

إزالةجهازبالأنابيبوربطبتوصيلوقمالمصفاة،اقترانبحافةالهواءإزالةجهازواربطعمودي،وضع

الهواء
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:التشغيلمتطلبات-6

جهازتجميععوضهيذلكلتحقيقسهلةوسيلةوتعدالأوقات،جميعفيبالمنتجممتلئًاالقياسجهازيظل•

ويثبتالقياس،جهازتثبيتقبلوالحوافالمرفقاتإضافةذلكيتطلب.الأنابيبمحور تحتالخطفيالقياس

وضعمعرعية،والفالرئيسيةالأماكنفيكتلةصماماتمعالأنابيب،محور تحتتفادي،حلقةفيالقياسجهاز

الطريقةهذهبالقياسجهازتثبيتويسمحتفادي،كصمامتسميتهويتمالرئيس ي،المسارفيكتلةصمام

تدفقفيستمرارالا معالحاجة،عندالمعايرةأوللصيانةوعزلهبالسائلمليئًادائمًاالقياسبجهازبالاحتفاظ

.التفاديصمامخلالمنالسائل

الأضرار لمنعقالتدفتعزل أو /وتوقفأنيمكنالتيالأنابيبمنجزءلكلالضغطتخفيفتوفير يجب:تنبيه

.الحراري التمددعنالناجمة

أوالدخول خطوطكانتوإذاالقياس،جهازإلىالهواءدخول لمنعممتلئةالدخول خطوطعلىالحفاظ•

.العودةأوالقدمصماماتتثبيتيجبعكس ي،بتدفقتسمحبطريقةمشيدةالسحب
معدثتحالتيالمشاكلمنالعديدمنغاطسةمضخةعلىتحتوي التيالأرضيةالخزاناتتقللأنيمكن•

يكون اعندمأوصحيحغيربشكلالأنبوبحجمتحديدعند(الشفطمضخات)الإيجابيالتشغيلمضخات

.كبيرًاالارتفاع
جهازمجموعةفيدخولهعندالمقاسالسائلعلىتأثيرهابسببنظامكفيوالأنابيبالضخبتجهيزاتاهتم•

.البخارأوالهواءفيهاتدخلأوتسببالتيالظروفمنخاليةالأنظمةتكون وأنالقياس،
:مثلاملعو إلىخاصبشكلوانتبهالمضخات،تركيبعندكاملبشكلالمصنعةالشركةتوصياتاتبع•

يكون ماعندالصافيالإيجابيالضغطلظروفوالامتثالالمدخل،إلىالأنبوبحجمالقدم،صماماستخدام

.مطلوبًاالشفطبواسطةالتشغيل
درجاتفيسهولةبالتبخرأوالتموجإلىتميلالتيالخفيفةالهيدروكربوناتمثلالطاردة،للسوائلبالنسبة•

.لمضخةلالطبيعيالحجممنأكبربحجموأنابيبالمغمور الشفطاستخداميفضلالعالية،البيئةحرارة
دقةعلىالسحبأنابيبمساريؤثر،(الخزانشاحناتفي)خزانتحتالقياسجهازموقعتحديدعند•

.العناقيدلتجنبالمضخةنحوثابتميلذاتالأنابيبتكون أنويجبالقياس،



10

:التشغيلمتطلبات-6

 التشغيلنظاممكوناتبجميعضارةالهيدروليكيةصدمة•
ً

ياس،القوجهازوالمضخاتالصماماتشاملا

أفضلعتبرتوعمومًا،عالية،بدقةالقياسإلىحاجتهبسببالقياسلجهازحمايةتوفيريجبخاصوبشكل

حدثتلابحيثالصمامإغلاقمعدلاتضبطخلالمنبسهولةتحقيقهايمكنوالتيالوقاية،هوحماية

.صدمة
ياسالقبجهازبسهولةأضرارًاتلحقأنيمكنظاهرةهوالهيدروليكية،الصدمةمثلالحراري،التمدد•

 النظامتصميمفيالحيطةأخذويجبعام،بشكلوالأنظمة
ً

فرعأوزءجأيفيالضغطإطلاقصماماتشاملا

.الكتلةصماماتأوالتشغيلصمامإغلاقبواسطةإغلاقهيتمأنيمكنالنظاممن

.دقائق5عنتزيدلالمدة(سائلبدون )جافةظروففيالعملالقياسلجهازيمكن•
نائية قد فقط في بعض الحالات الاستث. يجب أن يعمل جهاز القياس ضمن نطاق معدل التدفق الموص ي به•

.٪ من المعدل الاسمي ولمدة قصيرة فقط20يُسمح له بالعمل بمعدل تدفق أعلى بنسبة 
.  هذه المرحلةيجب ألا يكون هناك هواء في. بدء التشغيل أثناء بدء التشغيل، يجب ملء النظام ببطء بالسائل•

يجب ملء النظام بالجاذبية أو باستخدام مضخة. احرص على عدم إتلاف جهاز القياس
وبعدميل،التححول معلوماتعلىللحصول المضخةتصنيعلشركةطلبًاقدممضخة،بواسطةالنظامملء•

:التاليالنحوعلىبتشغيلهاقمبالسائل،المضخةتحميل

.النزولصمامإغلاقمنتأكد

.الدورانفيالقياسجهازعدادسيبدأ

.بالكاملالصمامافتحالحجم،عدفيالقياسجهازيبدأعندما
يتدفقأنوبمجردالمقدرة،تدفقهسرعةمن٪20منأكبربسرعةالقياسجهازيعملألايجبالمرحلة،هذهفي

سرعةوز تجالعدممصممًاالنظاميكون أنبشرطتمامًاالنزولصمامفتحيجوز النظام،نهايةمنالمنتج

.القياسجهازعلىالمحددةالتدفق

هوائيةقاعاتفوجودفيأوبالسائلتمامًامليئينيكونانلاعندماالنظامأوالقياسجهازأبدًاتستخدملا•

.ارالبخ/الهواءعلىللقضاءأجهزةإلىتحتاجفإنكممكن،غيرذلككانوإذابخار،/مضغوطهواءأو
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:وإصلاحهاالأخطاءاستكشاف-7

السبب والحلالخطأالبند

ر صحيحتلف مانع التسرب بسبب الضغط أو تم ثني البراغي بشكل غيتسرب من سد الغطاء1

2
تم ولكن لا يالقياسيتدفق المنتج عبر جهاز 

حسابه بواسطة المسجل

تحقق من حلقات التعبئة والتروس-ا

جل إذا كانت جميع الأجزاء تعمل بشكل صحيح، فالمشكلة في المس-ب

الذي يجب فحصه وإصلاحه

اختلافات تدفق حادةالتروس مكسورة3

4
سجل ولكن المالقياسيتدفق المنتج عبر جهاز 

لا يعمل بشكل صحيح

لم يتم ضبط المسجل بشكل صحيح-أ

.حنسبة لوحة التروس خاطئة أو تركيب خاطئ لتروس على السط-ب

الصمام لا يفتح بشكل صحيح. ترس الصمام الداخلي معيبيعمل جهاز القياس ببطء5

لا يدور الدواران الحاجزان والإزاحة6

المصفاة استبدل سلة. كسر سلة المصفاة بسبب صيانة غير مناسبة-أ

واتبع إجراءات الصيانة، ونظف جهاز القياس وقطعه

ة، انحنت السلة مما تسبب في تسرب يسمح بدخول أجسام غريب-ب

يرجى استبدل السلة

يتم حظر الدواران الحاجزان والإزاحة، ويرجى الاتصال بشركة -ج

.الخدمة

تسرب المنتج من غطاء المصفاة7

دل قد يكون السبب هو الأختام التالفة أو المستهلكة ويرجى استب-أ

ى لو حتاستبدلهاالأختام، وإذا كانت مصنوعة من مادة التفلون فيرجى 

.كانت لا تزال في حالة جيدة

، ب الأسطح المتسخة التي تمنع الإغلاق المثالي بواسطة الحشوات

.يرجى تنظيف حاويات الحشوات

8
انخفاض الضغط في المصفاة أو انخفاض 

التدفق في جهاز القياس

لسلةنظف جسم المصفاة وا. شبكة السلة مسدودة بسبب مواد دخيلة-أ

لة بسلة استبدل الس. لا يتناسب حجم شبكة السلة مع لزوجة السائل-ب

ثر أك" شبكات"أكثر سمكًا أو أرق، مع )جديدة ذات حجم شبكة مناسب 

(أو أقل
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:وإصلاحهاالأخطاءاستكشاف-7

9

كسر العوامة في جهاز إزالة 

الهواء
مماوحةالمفتالفتحاتوضعفيدائمًاالعوامةوتكونالمياه،مطارقبسببالكسريحدث

بخاروالللهواءيسمحمماالمغلقةالفتحاتوضعفيأومنهابالتسربللسائليسمح

العوامةواستبدلالمياهمطارقمناحذر.القياسجهازعبربالمرور

10
إزالةجهازفيالعوامة

مثقوبةالهواء

صبحيبحيثالتشغيلعندالمنتجويملؤهاالعوامةثقبيتمأنيمكنالوقت،مرورمع

.الفتحاتنمالمنتجتسربفييتسببوهذاالمفتوحة،الفتحاتوضعفيويبقىثقيلاً 

العوامةاستبدل

11
إزالةجهازفيالقضبان

مهترئةالهواء
.بانالقضاستبدل.المنتجتسربفييتسببهذا.الفتحاتمعمثاليإغلاقيوجدلا

12
أغطيةمنالمنتجتسرب

الهواءإزالةجهاز
.الأطقمأواللوحاتاستبدل.مهترئةمغلفةالمطاطألواحأوالأطقم
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M-40القياسجهاز أبعاد8-1

:الأبعاد-8

M-50القياسجهاز أبعاد8-2
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M-80القياسجهاز أبعاد8-3

:الأبعاد-8

M-100القياسجهاز أبعاد8-4
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M-150القياسجهاز أبعاد8-5

:الأبعاد-8
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القياسجهاز 9-1

:الغيارقطع-9

القياسلجهاز الموسعالعرضرسوماتأ-9-1
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:الغيارقطع-9

القياسجهاز غيار قطعقائمةب-9-1

M-40M-50M-80M-100M-150

2 الفئة1 الفئة2 الفئة1 الفئة2 الفئة1 الفئة2 الفئة1 الفئة2 الفئة1 الفئةالوصفالكمية

05011-040110101-030110101-020110101-010110101-0101هيكل1

O0102-010110102-020110102-030110102-040110102-05011على شكل حرف حلقة2

05011-040110103-030110103-020110103-010110103-0103الإزاحة الدوار مجموعة2

05011-040110104-030110104-020110104-010110104-0104اللوحة محمل2

05011-040110105-030110105-020110105-010110105-0105للدوار الإزاحة ترس2

05011-040110106-030110106-020110106-010110106-0106الدوار ترس غسالة2

05011-040110107-030110107-020110107-010110107-0107مسمار2

05011-040110108-030110108-020110108-010110108-0108أمامي غطاء1

05011-040110109-030110109-020110109-010110109-0109سدادة2

05011-040110110-030110110-020110110-010110110-0110مسطحة غسالة5

05011-040110111-030110111-020110111-010110111-0111مسمار4

05011-040110112-030110112-020110112-010110112-0112الحشو غدة مجموعة1

05011-040110113-030110113-020110113-010110113-0113التروس حشو غدة1

05011-040110114-030110114-020110114-010110114-0114القيادة عمود جلبة1

05011-040110115-030110115-020110115-010110115-0115الاحتفاظ محمل1

05011-040110116-030110116-020110116-010110116-0116مسمار2

05011-040110117-030110117-020110117-010110117-0117مسمار1

05011-040110118-030110118-020110118-010110118-0118اللوحة غبار غطاء1

05011-040110119-030110119-020110119-010110119-0119الاحتفاظ حلقة1

05011-040110120-030110120-020110120-010110120-0120الصفيون ترس1

05011-040110121-010110121-010110121-010110121-0121عمود1

05011-0122-01011-010110122-010110122-0122العداد حامل1

05011-040110123-030110123-020110123-010110123-0123مسمار3

05011-040110124-010110124-010110124-010110124-0124الضابط مجموعة1

05011-040110125-030110125-020110125-010110125-0125مسمار1

05011-040110126-030110126-020110126-010110126-0126قفل ،غسالة1

05011-040110127-020110127-020110127-010110127-0127السائق حشو غدة1

05011-040110128-030110128-020110128-010110128-0128الدوار حجب ترس1

05011-040110129-030110129-020110129-010110129-0129مسمار8

05011-040110130-030110130-020110130-010110130-0130للصدأ المقاوم الفولاذ من مفتاح3

05011-040110131-030110131-020110131-010110131-0131الحاجز الدوار مجموعة1

05011-040110132-030110132-020110132-010110132-0132تأمين دبوس4

05011-040110133-030110133-020110133-010110133-0133مسمار1

05011-040110134-030110134-020110134-010110134-0134خلفي غطاء20
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الفلتر9-2

للفلترالموسعالعرضرسوماتأ-9-2

:الغيارقطع-9
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الهواءمزيل9-3

للفلترالغيار قطعقائمةب-9-2

الهواءلمزيلالغيار قطعقائمةأ-9-3

GLQ-50QLQ-80QLQ-100
10الفئة2 الفئة1 الفئة10الفئة2 الفئة1 الفئة10الفئة2 الفئة1 الفئةالوصفالكمية
03011-020110201-010110201-0201مسمار12

03011-020110202-010110202-0202صامولة 12

03011-020110203-010110203-0203حافة1

03011-020110204-010110204-0204الحافة حشية1

03011-020110205-010110205-0205مسمار8

03011-020110206-010110206-0206صامولة8

02011020703011-010110207-0207غطاء1

على شكل حلقة1
O0208-010110208-020110208-03011حرف 

03011-020110209-010110209-0209هيكل1

03011-020110210-010110210-0210حشية1

03011-020110211-010110211-0211مصفاة1

03011-020110212-010110212-0212غطاء1

17 الفئة8 الفئة7 الفئة2 الفئة1/16 الفئةالوصفالكمية

01011-0506حاجز ،كوب1

01011-0501هيكل1

01011-0505وتوقف عوامة1

01011-0507مسمار2

01011-0502القصب صمام2

01011-0508الهواء إزالة جهاز غطاء2

01011-0503الصمام لوحة مجموعة1

010901011سدادة1

01011-0510المحدود للنفاذ صمام لوحة1

01011-0509منفذ ،ختم حلقة2

01011-0504مسمار12

:الغيارقطع-9
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1. Working principle

1.0 Working principle for the metering body

M series meter is positive displacement meter for liquids. They are designed for liquid metering 

both in transfer and process control applications. Thanks to their design they are easy to keep and 

can suit a wide range of applications. The meter consists of a housing where two bladed 

displacement rotors and a central single blocking rotor turn in synchronized relationship within 

three cylindrical bores with no metal-to-metal contact within the meter element. Each rotor is 

supported on either end by a bearing plate through which the rotor shafts protrude.

The bladed displacement rotors, alternately move through the two half-cylinder bores of the meter 

element, while the single blocking rotor rotates within its bore in such a way as to produce a 

continuous capillary seal between the unmetered upstream product and the metered, downstream 

product

At one end of each rotor shaft is a timing gear. The blocking rotor gear, having twice 

the number of teeth of each of the displacement rotor gears, rotates at half the RPM of 

the displacement rotors.

The product is suitable for Diesel , Gasoline , kerosene and other low 
viscosity Media 
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2. Model

2.1 Model Description
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2. Model

2.2 Model Accessories
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3. Typical Application:

Check of loading/unloading operations of fuel and petrochemical products in fuel bulk 

plants and/or refineries

On truck tanker for fuel/LPG transport and delivery

Heavy duty fuel dispensing system for big vehicles and airplanes

Typical Application of Aluminum Construction:

Class I meter: refined petroleum products, such as gasoline, fuel oil, diesel fuel, kerosene, ethylene 

glycol, motor oils and rotogravure ink.

Class 2 meter : aviation gasoline and jet fuels.

Class 3 meter: a wide variety of products such as: liquid sugars, corn syrup, corn sweetners, 

dextrose, fructose, sucrose, maltose, lactose, corn oil, soy bean oil, cotton seed oil, coconut oil, 

and shortening's etc. rate of flow is based on viscosity to pressure loss relationship

Class 10 meter: liquefied petroleum gas(LPG) including butane, isobutene, pentane, ethane, 

freons and propane.

Class 14 meter: crude oil, also for heated and/or viscous liquids including animals fats, resins, 

#6 oil and non-abrasive asphalt emulsions.

Class 15 meter: for metering oil or water based latex products, polyester resins, and adhesives 

(neutral pH). also available for metering herbicides and nitrogen fertilizer solutions (requires Viton 

and Teflon seals).

Class 16 meter: for general solvent metering, such as methanol, toluene, xylene, naphtha, 

acetone, MEK, MIBK, and alcohols including ethanol.
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4. Technical data

M -40 1-1/2" 25L-250L/min

M-50 2" 38L/min-550L/min

M-80 3" 75L/min-1150L/min

M-IOO 4" 130L/min-1700L/min

M-150 6" 300L/min-3000L/min

Flow rate: 

Max Pressure: 10Bar /150PS1

Standard measure unit: Liter and US Gallon for option

Repeatability: 0.05%

Type of flange: ANSI, NPT, BSPF

Strainer mesh: 80Mesh for diesel, 40Mesh for gasoline.
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5. Installation requirement

Make sure you observed all of safety rules concerning room ventilation, 

temperature control, fire prevention and fire extinguishing systems

Make all connections in order to ensure the meter and grounding device system 

are equipotential.

Make sure you can get easily to fire extinguishers for your product. Consult 

your local fire department for proper information about fire problems and 

mandatory law dispositions

Install the meter and its accessories complying with the electric and safety 

standards in force.

Prior to meter installation the entire piping system must be flushed, with a 

liquid that is compatible with the construction of the meter

Keep the meter external surfaces clean in order to notice easily possible defects

The meter must be firmly fastened to a platform or other support regardless or 

its mounting position. Never hand the meter to the piping system and do all 

necessary to avoid that piping tensions due to such cases as material dilation by 

temperature, stress of flange screw, etc. Are conveyed to the meter assembly. 

Expansion joints both at the inlet and outlet of the meter assembly will prevent 

it from these tensions

Calculate suitable working areas for maintenance operations. Remember you 

need a support where to mount the meter

Meters are designed with special materials depending on the liquid/s they are 

used. Their compatibility with a certain class of liquids is indicated on the M 

series tag. Meters should not be used with other liquids. In case of doubt please 

apply to M series for information
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5. Installation Requirement

If required, convey the piping downstream of the meter towards a bank prover 

in order to carry out calibration and/or metrological check

When missing in the assembly install a suitable strainer upstream of the meter 

so as to strain every foreign material (welding dross, dirt etc.) Foreign bodies 

over a certain size could get into the rotors and cause them to seize

When the meter assembly has got an air eliminator you have to connect 

the two outlet threaded ports (or just one when the assembly includes 

an air check valve) to the tank of the liquid which is metered or to other 

sealed container under ambient pressure. This to avoid contamination of 

the surrounding

There is a mutual relationship between the liquid flow direction in the meter 

and the correct indication of the delivered quantity on the register display; if 

you desire the register to count down you will have to reverse the position of 

the adjuster drive gear.

New or repaired piping can be the source of welding dross or foreign material 

which clog or break the strainer network. The strainer basket must be daily 

checked during the first 100hours of operation

A frequent check and cleaning of the strainer are required in order to get a good 

performance. Locate the strainer on the inlet side of the meter. Screw the 

strainer firmly to the meter flange. Fasten the piping to the strainer

The meter and its accessories must not support the weight of piping system. 

There is enough room to remove the air eliminator

Locate the air eliminator on the inlet side of the meter. Always mount the air 

eliminator in vertical position. Screw the air eliminator to the coupling flange 

of the strainer. Connect and fasten the piping to the air eliminator
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6. Operation requirements

The meter must remain full of product at all times. An easy way to accomplish 

this is to put the meter assembly in the line below the piping centre-line. This 

requires adding elbows and flanges prior to installing the meter. The meter should 

be installed in a bypass loop, below the pipe centre-line, with block valves 

upstream and downstream. A block valve should be located in the mainstream, 

labeled as the bypass valve. Mounting the meter like this allows to keep the meter 

always full of liquid and to isolate it for servicing or calibration when required, 

while continuing flow through the bypass-valve.

Attention: every part of the piping which could stop and/or isolate the flow should be 

provided with a pressure relief to prevent damages from thermal expansion.

Upstream lines must be maintained full to prevent air from entering the meter. If 

the upstream or inlet lines are constructed in a manner which allows reverse flow, 

foot valves or back checks must be installed

Underground tanks that are furnished with a submersible pump will eliminate 

many problems that occur with positive displacement pumps (suction pumps) 

when suction piping is incorrectly sized of when the lift is too great.

Give careful attention to your system's pumping equipment and piping because of 

their influence on liquid being measured as it enters the meter assembly

Systems should be conditions that cause or introduce entrained air or vapor

Follow the manufacturer's recommendation fully when installing pumps. Give 

particular attention to factors like: use of foot valve, pipe size to the inlet and 

conformance to net positive suction head conditions when suction pumping is 

required.

For volatile liquids, such as light hydrocarbons which tend to flash or vaporize 

easily at higher ambient temperatures, it is desirable to use flooded suctions and 

piping sized large than the normal pump size

When locating the meter under a tank (on truck tankers) the course of the suction 

piping affects metering precision. The piping should have a constant inclination 

towards the pump avoid goosenecks
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6. Operation requirements

Hydraulic shock is harmful to all components of an operating system including valves, 

pump and the meter. In particular meters must be afforded protection from shock 

because of their need to measure with high precision. Generally the best protection is 

prevention, which can be readily accomplished by adjusting valve closing rates in such a 

manner that shock does not occur.

Thermal expansion like hydraulic shock is a phenomenon that can easily damage meters 

and systems in general. Care should be taken in designing the system to include pressure 

relief valves in any portion or branch of the system that might be closed off by closure 

of operating valve or block valves

The meter can operate in a dry condition (with no liquid) for no longer than 5 minutes 

The meter shall operate within the recommend flow rate range. Only in some 

exceptional events it may be allowed to let it work with a 20%higher flow rate than the 

nominal one and only for a short time.

Start up during the starting up the system shall be slowly filled in with liquid. There 

shall be no air in this phase. Take care not to damage the meter. The system should be 

filled in by gravity or by using a pum

Filling in the system by means of a pump. Apply to the pump manufacturer for 

information about its loading. After the pump has been loaded with liquid, operate as 

follows:

Make sure the downstream valve is shut down

The meter counter will start turning .When the meter has started counting volume open 

completely the valve

In this phase the meter should not run faster than 20%of its rated flow. Once the product 

is flowing out the end of your system, the outlet valve can be opened all the way provided 

that the system is designed not to exceed the flow rate marked on the meter

 Never use the meter or the system when they are not completely full of liquid or in 

presence of air bubbles or compressed air/vapour. If this is not possible you require 

devices to eliminate air/vapour.
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7. Troubleshooting

ITEM TROUBLE CAUSE AND SOLUTION

1
Leakage from the lid 

seal

The seal has been damaged by pressure or bolts have been screwed 

incorrectly

2

The product flows 

through the meter but is 

not counted by the 

register

A. Check the packing glands and gears

B. If all parts work properly the problem is to be found in the register 

which is detective and should be checked and repaired

3
Gear cogs are broken Sharp flow variations

4

The product flows 

through the meter but 

the register does not 

work correctly

A. The register has not been adjusted correctly

B. Wrong gear plate ratio or wrong installation of a gear on the plane

5
The meter operates 

slowly

The internal valve gear is detective. The valve doesn't open correctly

6

The blocking and 

displacement rotors do 

not turn

A

.

B

.

C

.

Breaking of the strainer basket likely due to unproper maintenance. 

Replace the strainer basket and follow maintenance procedures.

Clean out the meter and its parts

The basket got dented so as to cause leaks which allow the intrusion of 

strange bodies.

Replace the basket

Blocking and displacement rotor are blocked. 

Call the service company.

7

Leak of product from 

the strainer lid

A

.

B

.

the trouble may be due to seals which are damaged or worn out. 

Replace the seals. If they are Teflon made replace them even if still in 

a good condition.

Dirty surfaces which prevent a perfect sealing by the gaskets. 

Clean out the gaskets housings.
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7. Troubleshooting

ITEM TROUBLE CAUSE AND SOLUTION

8

Pressure drop in the 

strainer or flow 

decrease in the meter

A

.

B

.

the basket network is clogged by intruded material. 

Clean out the strainer body and basket

 the basket network size does not fit the liquid viscosity. Replace the 

basket with a new one having a proper net size (thicker or looser, 

with more or less " meshes')

9
The floater in the air 

eliminator is crushed

The crushing is due to water hammers, the floater is always in the 

position of open slots, letting the liquid leak from them or in the 

position of closed slots, letting air and vapour go through the meter. 

Beware water hammers and replace the floater

10 The floater in the air 

eliminator is punctured

As time goes by the floater can get punctured and fill with product 

when operating, so that it gets heavy and remains in the position of 

open slots. This causes the product to leak from the slots. Replace the 

floater

11
The reeds in the air 

eliminator are worn 

out

There is not a perfect sealing with the slots. This cause the product to 

leak. Replace the reeds.

12 The product leaks from 

the air eliminator lids

The gaskets or the rubber coated plates are worn out. Replace the plates 

or the gaskets.
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8.1  M-40 Meter Dimension

8. Dimensions

8.2  M-50 Meter Dimension
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8.3  M-80 Meter Dimension

8. Dimensions

8.4  M-100 Meter Dimension
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8.5  M-40 Meter Dimension

8. Dimensions
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9.1 Meter

9. Spare Parts

9. I.A Explosion Drawings of Meter
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9. Spare Parts
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9.2 Filter

9. Spare Parts

9. 2.A Explosion Drawings of Filter
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9.3 Air Eliminator

9. Spare Parts

9. 2.B Spare Part List of Filter

9. 2.A Spare Part List of Air Eliminator
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